

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered or filed
and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 6

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés ou classés
et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 6

1947

I. Nos. 65-87

II. Nos. 39-42

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 30 July 1947 to 11 August 1947*

	<i>Page</i>
No. 65. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Portugal:	
Agreement for Air Services traversing British and Portuguese Territories (with Annex and Exchange of Notes). Signed at Lisbon, on 6 December 1945.....	3
No. 66. Belgium, Denmark, France, Greece, Luxembourg, Netherlands, Norway, Turkey, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America:	
Agreement for the establishment of the European Coal Organisation. Signed at London, on 4 January 1946.....	35
No. 67. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Greece:	
Exchange of Notes constituting a Financial and Economic Agreement. London, 24 January 1946	45
No. 68. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Mexico:	
Exchange of Notes constituting an Agreement regarding Compensation in respect of Expropriated Petroleum Industrial Properties. Mexico City, 7 February 1946.....	55

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 6

1947

**I. Nos 65-87
II. Nos 39-42**

TABLE DES MATIERES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 30 juillet 1947 au 11 août 1947*

	<i>Pages</i>
No 65. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Portugal:	
Accord relatif aux services de transports aériens traversant les territoires britannique et portugais (avec annexe et échange de notes). Signé à Lisbonne, le 6 décembre 1945.....	3
No 66. Belgique, Danemark, Etats-Unis d'Amérique, France, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Grèce, Luxembourg, Norvège, Pays-Bas, Turquie:	
Accord relatif à la constitution du Comité européen du charbon. Signé à Londres, le 4 janvier 1946.....	35
No 67. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Grèce:	
Echange de notes constituant un accord économique et financier. Londres, 24 janvier 1946.....	45
No 68. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Mexique:	
Echange de notes constituant un accord concernant le versement d'indemnités pour l'expropriation de biens de l'industrie pétrolière. Mexico, 7 février 1946.....	55

No. 69. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Turkey:

Agreement for Air Services between the United Kingdom and Turkey (with Annex and Exchange of Notes). Signed at Ankara, on 12 February 1946..... 79

No. 70. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Switzerland:

Monetary Agreement. Signed at London, on 12 March 1946..... 107

No. 71. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Portugal:

Monetary Agreement. Signed at London, on 16 April 1946..... 119

No. 72. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Salvador:

Exchange of Notes providing for the renewal of the Commercial *Modus Vivendi* of 8 August 1931. San Salvador, 24 October, 10 and 15 December 1945..... 131

No. 73. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and United States of America:

Exchange of Notes concerning the Free Importation of Goods into the Leased Bases in Bermuda, in the Carribean and in British Guiana. Washington, 18 January and 21 February 1946..... 137

No. 74. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Trans-Jordan:

Treaty of Alliance (with Annex and Exchange of Notes). Signed at London, on 22 March 1946..... 143

No 69. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Turquie:	
Accord relatif aux services de transports aériens entre le Royaume-Uni et la Turquie (avec annexe et échange de notes). Signé à Ankara, le 12 février 1946.....	79
No 70. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Suisse:	
Accord monétaire. Signé à Londres, le 12 mars 1946.....	107
No 71. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Portugal:	
Accord monétaire. Signé à Londres, le 16 avril 1946.....	119
No 72. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Salvador:	
Echange de notes relatif au renouvellement du <i>modus vivendi</i> commercial signé le 8 août 1931. San-Salvador, 24 octobre, 10 et 15 décembre 1945.....	131
No 73. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Etats-Unis d'Amérique:	
Echange de notes relatif à la libre importation de marchandises destinées aux bases cédées à bail aux Bermudes, aux Antilles et en Guyane britannique. Washington, 18 janvier et 21 février 1946.....	137
No 74. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Transjordanie:	
Traité d'alliance (avec annexe et échange de notes). Signé à Londres, le 22 mars 1946.....	143